

Society for the Study of Architecture in Canada

Paper Call: Newfoundland Meeting, July 28 - 31, 1983

The 1983 Meeting will be held in Newfoundland and will see a change in meeting format. Starting in St. John's with a number of paper sessions the following day the meeting will tour Conception Bay (Brigus, Harbour Grace and Carbonear) and cross into Trinity Bay (Heart's Content). That evenings' sessions will be held in Clarenville. The following day will involve a tour of Trinity, Bonavista and nearby towns returning to St. John's that evening. On Sunday there will be further sessions in St. John's with an afternoon tour of the city.

Papers will be given in the following topics:

- Maritime Architecture: Adaptation and Response to the Environment and the Economy.
- Aspects of Contemporary Architecture in Canada.
- Greed and the Built Form: Planned Communities/Industrial Towns.
- History of Canadian Building Technology.
- Atlantic Region Architecture: Sources and Analogues.
- Housescape, Streetscape, Townscape: The Interaction of Building and Site.
- General Session

Those interested in presenting a paper at the meeting should send a 500 word abstract accompanied by a curriculum vitae to:

Shane O'Dea or Gerald Pocius  
Society for the Study of Architecture in Canada  
Memorial University of Newfoundland  
St. John's, Newfoundland  
A1B 3X9

by September 15, 1982 for consideration by the paper committee.

Société pour l'étude de l'architecture au Canada

Rencontre de Terre-Neuve, du 28 au 31 juillet 1985

Invitation à soumettre des propositions de conférences.

La rencontre de 1982 aura lieu à Terre-Neuve et suivra une formule différente des années précédentes. Après une journée de conférences à Saint-Jean, les participants visiteront Conception Bay (Brigus, Harbour Grace et Carbonear); ils traverseront ensuite à Trinity Bay (Heart's Content). Les conférences de cette deuxième journée se tiendront le soir à Clarenville. Le jour suivant, on prévoit de visiter Trinity, Bonavista, ainsi que les villes avoisinantes, et de revenir en soirée à Saint-Jean. Le dimanche se passera à Saint-Jean: on présentera d'autres conférences, et un Tour de ville est prévu pour l'après midi.

Les conférences se partageront entre les sujets suivants:

- Architecture maritime: intégration à l'environnement et aux conditions économiques.
- Aspects de l'architecture contemporaine au Canada.
- La spéculation et le domaine bâti: planification urbaine/croissance industrielle.
- Histoire des techniques de construction au Canada.
- Architecture de la région atlantique: sources et comparaisons.
- Les relations entre la forme construite et le site: la maison, la rue, la ville.
- Sujets divers.

Les personnes intéressées à proposer une conférence pour cette rencontre doivent en faire parvenir, d'ici au 15 septembre 1982, un résumé de 500 mots, accompagné de leur curriculum vitae, à:

Shane O'Dea or Gerald Pocius  
Société pour l'étude de l'architecture au Canada  
Memorial University of Newfoundland  
Saint-Jean, Terre-Neuve  
A1B 3X9